

W. F. Dick

Die neuen internationalen Leitlinien zur kardiopulmonalen Reanimation in autorisierter Form des German Resuscitation Councils

7

The new international guidelines on cardiopulmonary resuscitation as authorized by the German Resuscitation Council

Schwerpunkt

Redaktion: W. F. Dick · P. Lemburg · F.-W. Schildberg · H.-P. Schuster

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für lebensrettende Sofortmaßnahmen beim Erwachsenen. Stellungnahme der Basic Life Support and Automated External Defibrillation Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

8

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 for basic adult life support. A statement of the Basic Life Support and Automated External Defibrillation Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für die automatische externe Defibrillation. Stellungnahme der Basic Life Support and Automated External Defibrillation Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

14

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 on automated external defibrillation. A statement of the Basic Life Support and Automated External Defibrillation Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für erweiterte lebensrettende Maßnahmen beim Erwachsenen. Stellungnahme der Advanced Life Support Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

17

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 on advanced adult life support. A statement of the Advanced Life Support Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für lebensrettende Sofortmaßnahmen bei Kindern. Stellungnahme der Paediatric Life Support Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

26

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 for basic paediatric life support. A statement of the Paediatric Life Support Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für erweiterte lebensrettende Maßnahmen bei Kindern. Stellungnahme der Paediatric Life Support Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

32

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 for advanced life support in children. A statement of the Paediatric Life Support Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Leitlinien des European Resuscitation Council 2000 für lebensrettende Maßnahmen bei Neugeborenen. Stellungnahme der Paediatric Life Support Working Group nach Verabschiedung durch das Executive Committee des European Resuscitation Council

35

Guidelines of the European Resuscitation Council 2000 for basic newly born life support. A statement of the Paediatric Life Support Working Group as approved by the Executive Committee of the European Resuscitation Council

Rettungsdienst Emergency medicine

W. Kirchinger · C. Zollner

- Strahlenunfall. Personenrettung und Maßnahmen an der Einsatzstelle** 39
Radiation accidents: Saving lives and taking action at the scene of the accident

Medizinrecht Medicine and law

- Einwerbung privatwirtschaftlicher Drittmittel in der Medizin. Einbecker
Empfehlungen der Deutschen Gesellschaft für Medizinrecht (DGMR) e.V.** 45
Acquisition of private, third-party funding in medicine. The Einbecker
Recommendations of the Deutschen Gesellschaft für Medizinrecht (DGMR)

Notfall aktuell Emergency

T. Schlechtriemen · D. Stratmann · K. H. Altemeyer

- Qualitätsmanagement im Rettungsdienst – Luftrettung: Konzepte für die
Zukunft 6. Leinsweiler Gespräche der agswm e. V. in Zusammenarbeit
mit der BAND, 08.–09. Juni 2001** 47

Quality management in rescue services -- rescue from the air: Concepts for the
future. Leinsweiler Discussions of the Arbeitsgemeinschaft südwestdeutscher
Notärzte (agswm) in cooperation with the Bundesvereinigung der Arbeits-
gemeinschaften der Notärzte Deutschlands, 8–9 June 2001

Hp. Moecke

- Für Sie gelesen: Erste Übersicht über das Verletzungsmuster der
Überlebenden des Terroranschlages auf das World-Trade-Center** 54
Read on your behalf: the first overview of the injury pattern of the
survivors of the terrorist attack on the World Trade Center

Weiter- und Fortbildung Continuing education

A. Beck · F. Gebhard · L. Kinzl

- Notärztliche Versorgung des Traumapatienten** 57
Emergency care of trauma patients

Verschiedenes Various

- Buchbesprechungen · Book review** 16
Fachnachrichten · News 38, 56
Termine · Forthcoming meetings 75
Vorschau · Preview 80